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Protokół nr 17/ 2020 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 stycznia 2020 r. w godz. 15:30 – 16:30   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji  

2/ Jacek Roszkowski  – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Sylwester Cimochowski 

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Sławomir Sieczkowski 

 

Nieobecna: 

1/ Anna Ruszewska   

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk 

3. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów 

4. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. AGP  

5. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

6. Aneta Ostasiewicz – Gł. specjalista Wydz. Ochrony Środowiska  

7. Radosław Wysocki – Naczlnik Wydz. Geod. i Gosp. Nieruch. 

8. Wojciech Pająk – radny Rady Miejskiej 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych poinformował, że 

porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi do porządku obrad. Przewodniczący Komisji poinformował, iż porządek 

obrad został przyjęty. 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 15/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 12 grudnia 2019 r. 

2. Przyjęcie protokołu nr 16/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 30 grudnia 2019 r. 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej  w Suwałkach                      

na 2020 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej                          

w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia trybu 

postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji 

celowych dla rodzinnych ogródków działkowych.  

6. Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2019 r.  



2 
 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 

pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta  na 2020 r.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

10. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 15/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 12 grudnia 2019 r. 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 15/2019 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty 

przez aklamację.  

Ad pkt.  2 

Przyjęcie protokołu nr 16/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 30 grudnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 16/2019 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty 

przez aklamację.  

Ad pkt.  3 

Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej  w Suwałkach                      

na 2020 rok. 

– Plan pracy stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    
  

 Komisja  przyjęła plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej                        

w Suwałkach na 2020 rok. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej                          

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.    
 

 Naczelnik M. Włoskowska, omówiła plan zagospodarowania ww. terenu, który                             

w przedstawionej formie zapewnia ukształtowanie przestrzeni, które stworzy harmonijną całość 

oraz uwzględni wszelkie uwarunkowania i wymagania funkcjonalne, społeczno–gospodarcze, 

środowiskowe, kulturowe oraz kompozycyjno–estetyczne. Projekt ww. planu pozwali na 

wprowadzenie nowych funkcji i realizację obiektów na zasadach ściśle określonych w planie.                    

W granicach opracowania planu znajduje się teren Targowiska Miejskiego oraz fragmenty 

dróg publicznych. W północnej części terenu, skomunikowanego od strony ulicy 

Bakałarzewskiej, znajdują się budynki administracyjne, handlowe, magazynowe oraz składy po 

byłej Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”, obecnie w dużym stopniu przekształcone i 
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przystosowane do nowych funkcji. W procedurze sporządzania planu, zgłoszono 9 wniosków, 

które uwzględniono. W wyznaczonym terminie uwag do projektu planu nie zgłoszono.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej                        

i Grunwaldzkiej  w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia trybu 

postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji 

celowych dla rodzinnych ogródków działkowych.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.    
 

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt uchwały, który dotyczy uporządkowania 

stanu prawnego, w związku ze zmianą przepisów o rodzinnych ogrodach działkowych.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały                               

w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz 

sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych ogródków działkowych.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2019 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.     

  

Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił i porównał dofinansowanie do wniosków                            

o udzielenie dotacji w roku 2019 i latach ubiegłych. Zwrócił uwagę na to, że w latach 2016-

2019 w ramach programu wsparto wymianę źródeł ciepła w 290 budynkach. W 2029 roku 

podpisano 98 umów, w tym: 19 na podłączenie nieruchomości do miejskiej sieci ciepłowniczej, 

62 na podłączenie nieruchomości do sieci gazowej i 8 na wymianę starego źródła ogrzewania 

na nowe. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z realizacji programu                                       

pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2019 r.  
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Ad pkt. 7                           

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”                                             

i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.    
 

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił zmiany w projekcie uchwały dotyczące 

wprowadzenia zmian  zapisu, który podaje definicję „nowego źródła ciepła”, w ten sposób, że 

określono wymagania odnośnie rodzaju stosowanego paliwa, którym dotowany kocioł może 

być opalany. Na skutek wprowadzenia proponowanej zmiany nie będzie możliwości ubiegania 

się o dofinansowanie wymiany źródeł ciepła, w których paliwem są paliwa stałe typu węgiel                

i jego pochodne. Ograniczenie to nie dotyczy paliw stałych typu pelet itp. Kolejna zmiana 

dotyczy wnioskodawcy, który zobowiązany jest do realizacji zadania po zawarciu umowy                         

o udzielenie dotacji, w terminie, zakresie i zasadach w niej określonych. Od momentu złożenia 

wniosku do podpisania ewentualnej umowy dotacji mija od 2 do 3 miesięcy. Dodatkowo 

rozszerzono odbiorców programu o właścicieli domów wielorodzinnych, którzy będą mogli 

wnioskować  o dotację na takich samych  warunkach jak wspólnoty mieszkaniowe.  Prezydent 

poinformował o zgłoszonym wniosku radnego W. Pająka na Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego, który   zaproponował, żeby do zapisu dotyczącego wspólnot mieszkaniowych 

dołączyć właścicieli domów wielorodzinnych.  Na tych samych zasadach, z tymi samymi 

limitami co domy wielorodzinne. Radny zaproponował zmianę zapisu w „§ 3 ust. 5 pkt. 2 lit. a) 

wspólnot mieszkaniowych i właścicieli budynków wielorodzinnych”. Zmianę zapisu w „§ 3 ust. 

7 pkt. 2 w przypadku właścicieli wspólnot mieszkaniowych i właścicieli domów 

wielorodzinnych 70 % kosztów kwalifikowanych realizacji zadania, jednak nie więcej niż                      

10 tys. zł brutto”. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie wniosku radnego W. Pająka. Nowy zapis w projekcie uchwały otrzymuje 

brzmienie:   

– „§ 3 ust. 5 pkt. 2 lit. a) 40 % kwoty przeznacza się na wsparcie zadań złożonych przez 

wspólnoty mieszkaniowe i właścicieli budynków wielorodzinnych”, 

–„ „§ 3 ust. 7 pkt. 2  w przypadku właścicieli wspólnot mieszkaniowych i właścicieli domów 

wielorodzinnych 70 % kosztów kwalifikowanych realizacji zadania, jednak nie więcej niż                     

10 tys. zł brutto”. 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego W. Pająka 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Radny S. Sieczkowski, zapytał czy jest to dopuszczalne od strony prawnej? Prezydent 

Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że  rodzi to pewną wątpliwość, a  radca prawny zastanawia się 

nad tą kwestią. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 
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 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały                     

w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 Radny S. Cimochowski, zapytał o to, czy można skorzystać z dotacji aby  przejść na gaz 

lub inne źródło ciepła gdy źródłem ciepła jest pelet? Wydział Ochrony Środowiska                                 

A. Ostasiewicz, odpowiedziała, że ta dotacja jest na likwidację starego źródła ciepła. Stare 

źródło ciepła zgodnie z uchwałą, jest to źródło opalane paliwem stałym. Za nowe uważa się 

paliwo klasy 5. Jeżeli ktoś posiada źródło ciepła na pelet z rusztem automatycznym bez rusztu 

awaryjnego na paliwo klasy 5, to znaczy, że jest to nowe źródło ciepła.  

  Radny B. Bezdziecki, poprosił radego W. Pająka, żeby wnioski i ewentualne zmiany 

przedstawić wcześniej członkom komisji, żeby można było się z takim materiałem zapoznać. 

 

Ad pkt. 8   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta  na 2020 r.                               

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.    

 Skarbnik W. Stelmach, przedstawił projekt uchwały, który wprowadza zmiany                                

w budżecie. Zmiany planu dochodów dotyczą: działu transport i łączność – dofinansowanie 

modernizacji dróg gminnych z Funduszu Dróg Samorządowych, w dziale oświata i wychowanie 

– zwiększenie dochodów z tyt. odszkodowania za zniszczenie bramy w Sz. P. Nr 6 i                                      

– zmniejszenie dotacji na funkcjonowanie przedszkoli z budżetu państwa. W dziale pomoc 

społeczna – dotacja na obsługę Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. W dziale 

Edukacja – opieka wychowawcza, jest to związane z udziałem dzieci z gminy Filipów we 

wczesnym wspomaganiu rozwoju dziecka. W dziale rodzina – zmniejszenie środków związane 

z funkcjonowaniem MOPR (wpływy z odsetek i zwrotów z lat ubiegłych) oraz realizacją 

projektu pn. „Żłobek szansą powrotu rodziców do pracy”. Zmiany planu wydatków dotyczą:                 

–   dział transport i łączność – w zadaniach  finansowanych ze środków unijnych tj. ulica 

Sejneńska. W dziale turystyka – wykorzystano mniejsze środki w roku ubiegłym. Zostaną 

zwiększone środki przewidziane na odszkodowania za przyjęcie nieruchomości pod inwestycje 

drogowe dot. ulicy Sejneńskiej. W dziale gospodarka mieszkaniowa, zmiany po stronie 

wydatków dotyczą zwiększenia środków na realizację projektu kompleksowej 

termomodernizacji kamienic. W dziale 710 zwiększenie środków na sporządzenie analizy 

przyrodniczej na potrzeby architektury i gospodarki przestrzennej. Wprowadzone zostaną do 

budżetu środki Unijne, które pozostały na współfinansowanie projektów w zakresie oświaty. 

Skarbnik poinformował, że oszczędności, które znalazły się  w budżecie miasta w zakresie 

dopłat do spółek (zrezygnowano z dopłaty do Parku Naukowo–Technologicznego). 

Zaoszczędzone środki przeznaczone zostaną na remont elewacji Ratusza.  

Prezydent Cz. Renkiewicz, zaproponował aby część pieniędzy z oszczędności 

przeznaczyć na remont zaplecza basenu w Sz. P. Nr 10 w Suwałkach.  

 Skarbnik W. Stelmach, poinformował, że w dziale kultura i ochrona dziedzictwa 

kulturowego  zwiększone zostały środki inwestycyjne dla Suwalskiego Ośrodka Kultury na  

doświetlenie zewnętrzne zmodernizowanego obiektu na ul. Noniewicza. W dziale kultura 

fizyczna zostanie przeznaczona kwota na  imprezy oraz na nagrody konkursowe. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie 

Miasta  na 2020 r.                                

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.    
   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

                 

Ad pkt. 10                           

Wolne wnioski.  

 

1. Radny S. Sieczkowski, zadał pytanie, czy Miasto posiada informację na temat 

dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych na 2020 rok. Prezydent                               

Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że Miasto nie posiada takiej informacji. Radny                                 

S. Sieczkowski przypomniał, że na poprzedniej Komisji prosił  o informowanie radnych 

na temat  składanych wniosków, które drogi będą realizowane z ww. Funduszu. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że będą realizowane ulice:                                            

Ks. Szczęsnowicza, Andrzeja Wajdy, Armii Krajowej i od ul. Północnej do ul. Sejeńskiej. 

Został złożony również projekt na ulicę Targową, ul. Bazarową i ul. Bałtycką. Radny        

S. Sieczkowski, zaproponował aby przedstawić na Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego wykaz ulic do remontu, po to żeby można było zaopiniować i wybrać te 

najbardziej priorytetowe wraz z kosztami realizacji i wykupu.  Prezydent Cz. 

Renkiewicz przychylił się do prośby radnego.  

2. Radny S. Sieczkowski, zapytał o budowę budynków wielomieszkaniowych i przebudowę 

ulic objętych planem zagospodarowania przestrzennego, który został uchylony przez 

Wojewodę. przy Szkole na ul. Zielnej w stronę ulicy Grunwaldzkiej. Kiedy nastąpi 

faktyczne rozpoczęcie prac budowlanych? Prezydent Cz. Renkiewicz, odpowiedział, że 

jest wydane pozwolenie na budowę. Nie została powtórzona pełna procedura 

planistyczna i plan został uchylony przez Wojewodę. W chwili obecnej należy powtórzyć 
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całą procedurę planistyczną. Plan zostanie uchwalony dopiero w marcu lub w kwietniu, 

ponieważ trwają uzgodnienia do ww. planu.  

  

 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.    
 

 
      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo – Budżetowej         

Rady Miejskiej w Suwałkach 

               Andrzej Turowski 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


